

KERATAN AKHBAR-AKHBAR TEMPATAN
TARIKH: 9 SEPTEMBER 2015 (RABU)

Bil	Tajuk	Akhbar
1	Keadaan jerebu dijangka lebih baik mulai 20 Sept - Meteorologi	Bernamea.com
2	Jerebu: Tujuh kawasan catat IPU tidak sihat	Utusan Malaysia
3	Jerebu: Sediakan penutup hidung, mulut jika IPU tidak sihat	Utusan Malaysia
4	Land, forest fires in Sumatra to blame for hazy situation	New Straits Times
5	Weatherman sees winds changing from Sept 20	The Star
6	Pencemaran jerebu hanya pulih selepas peralihan angin	Kosmo
7	Haze to improve by Sept 20	The Malay Mail
8	Jabatan Kimia ambil sampel kereta terbakar	Harian Metro
9	Burnt car similar to Morais'	New Straits Times
10	Mesin CNC jadikan produk hiasan rumah lebih berkualiti	Kosmo



Keadaan Jerebu Dijangka Lebih Baik Mulai 20 Sept - Meteorologi

KUALA LUMPUR, 8 Sept (Bernama) -- **Jabatan Meteorologi** meramalkan keadaan jerebu, yang menyebabkan pencemaran udara dalam negara, akan bertambah baik berikutan peralihan tiupan angin monsun dari Malaysia ke Indonesia pada 20 Sept ini.

Pegawai Meteorologi Kanan, Pusat Cuaca Nasional, Dr Mohd Hisham Mohd Anip berkata tiupan angin monsun itu pada ketika ini bertiup dari Indonesia ke negara ini.

Beliau berkata tiupan angin ke negara ini ia telah menyebabkan peningkatan Indeks Pencemaran Udara (IPU) di seluruh negara sejak dua minggu lalu.

"Sekarang ini kita dapat lihat corak tiupan angin yang konsisten dari Indonesia ke negara kita. Kita jangkakan perubahan berlaku pada 20 hari bulan ini.

"Hari ini pun kita dapat melihat keadaan IPU negeri-negeri di Semenanjung sudah bertambah baik, dan dijangka akan berkekalan untuk beberapa hari yang akan datang," katanya ketika dihubungi Bernama di sini Selasa.

Mohd Hisham berkata pihaknya tidak bercadang untuk melaksanakan pembenihan awan bagi tujuan penghasilan hujan kerana proses pembenihan hanya akan dilakukan jika bacaan IPU mencecah tahap tidak sihat selama tiga hari berturut-turut.

-- BERNAMA

KERATAN AKHBAR
UTUSAN MALAYSIA (DALAM NEGERI): MUKA SURAT 12
TARIKH : 9 SEPTEMBER 2015 (RABU)

Jerebu: Tujuh kawasan catat IPU tidak sihat

KUALA LUMPUR 8 Sept. - Bacaan Indeks Pencemaran Udara (IPU) yang direkodkan hari ini menunjukkan tujuh kawasan mencatat bacaan IPU pada tahap tidak sihat di Semenanjung.

Bacaan berkenaan direkodkan pada pukul 11 pagi dan kawasan terlibat adalah Nilai, (139), Bukit Rambai (123), Port Dickson (116), Batu Muda (116), Seremban (115), Bandaraya Melaka (109) dan Banting (108).

Menurut Menteri Sumber Asli dan Alam Sekitar, Datuk Seri Dr. Wan Junaidi Tuanku Jaafar, keadaan berjerebu yang kini melanda negara terutama kawasan-kawasan di selatan Pantai Barat Semenanjung disebabkan jerebu merentas sempadan akibat kebakaran tanah dan hutan di Sumatera, Indonesia.

"Laporan ASEAN Specialised Meteorological Centre (ASMC) yang berpusat di Singapura menunjukkan imej satelit National Oceanic and Atmospheric Administration (NOAA) 18 telah berjaya mengesan sembilan titik panas di Sumatera.

"Di Kalimantan pula' dikesan mempunyai 124 titik panas dan Malaysia tidak mempunyai sebarang titik panas," katanya dalam satu kenyataan di sini hari ini.

Sementara itu, **Jabatan Meteorologi** juga meramal dalam tempoh 24 hingga 48 jam, asap jerebu dari titik panas di Riau, Sumatera akan bergerak ke arah Perairan Selat Melaka sehingga ke pantai timur Semenanjung.

Turut terlibat, kawasan pedalaman Sarawak sehingga ke Tawau dan Sandakan, Sabah diramal dilitupi jerebu yang bergerak dari titik-titik



PEMANDANGAN di Lebuhraya Utara Selatan (PLUS) dari Nilai ke Seremban berjerebu di Seremban, Negeri Sembilan, semalam. - UTUSAN/ASWAD YAHYA

panas Kalimantan Barat serta Kalimantan Timur.

Tambah Wan Junaidi, satu mesyuarat telah diadakan bagi membincangkan tindakan pencegahan jerebu dan setakat ini pihak kementerian dengan kerjasama Jabatan Alam Sekitar (JAS) telah melaksanakan beberapa langkah.

"Kita mengaktifkan Pelan Tindakan Pencegahan Pembakaran terbuka, Prosedur Tetap Operasi (PTO) Program Pencegahan dan Pengurusan Tanah Gambut Sering Terbakar, pengeluaran Perintah Larangan Pembakaran Terbuka dan peman-tauan melalui udara.

"Semua pihak dinasihatkan agar tidak melakukan sebarang pembakaran terbuka atau membiarkan tanah mahupun premis kepunyaan

sendiri dimasuki atau diceroboh oleh pihak tidak bertanggungjawab sehingga menyebabkan pembakaran terbuka," katanya.

Katanya, JAS terus memantau rapi status dan trend kualiti udara bagi setiap jam berikutan keadaan jerebu yang masih tidak menentu termasuk peningkatan titik panas di Indonesia yang berpotensi menyebabkan pencemaran jerebu merentasi Malaysia.

Orang ramai juga diminta bekerjasama untuk memadam kebakaran kecil dan melaporkan kes pembakaran terbuka kepada Jabatan Bomba dan Penyelamat di talian 999 dan JAS di talian bebas tol 1-800-88-2727.

Selain itu, bacaan IPU terkini bagi setiap jam boleh dirujuk di laman web JAS di <http://apims.doe.gov.my>.

